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Referat - LUU VVS 

 
Dato:  Onsdag den 6. december 2023 
  Kl. 09.00 - 12.00 
 
Sted:  TEC Gladsaxe, teorilokale 5.017 
 
Tilstede: Søren Thomsen   Frederiksberg VVS  ST 

Dan Jeppesen   Tvilling VVS   DJ 
Bjørn Due   Rør & Blik   BD 
Anders Hansen   EVU    AH 
Tue Hækkerup   TEC    THAE 
Jan C I Pedersen  TEC    JCIP 
Steen Dyrhof   TEC    SDY 
Omar Ghoul   TEC, elevrepræsentant  OGH 
 

Afbud:  Henrik Juul Rasmussen  Rør & Blik   HJR 
Kim Fusager Balle  Rør & Blik   KFB 

  Britt E. Christiansen  TEC, Skoleoplæring  BEC 
Morten Almlund   TEC    MAL 
Oliver T Pedersen  TEC, elevrepræsentant  OTP 
 

Referent: Marianne Rydiander  TEC    MRY 
 
Dagsorden:  

1. Godkendelse af referat fra sidste møde  
2. Meddelelser fra formanden 
3. Meddelelser fra skolen 
4. Meddelelser fra elevrepræsentanten  
5. Meddelelser fra det faglige udvalg 
6. Meddelelser fra arbejdsgiver/-tager 
7. Frafaldsanalyse fra EVU 
8. Certifikatgebyr 
9. EUX VVS 
10. Eventuelt  

 
 

1. Godkendelse af referat fra sidste møde  
 
Referatet blev godkendt. 
 
AH 
Den udmelding Herningsholm har fået fra STUK er blevet misforstået. Certifikatet er personligt og 
udstedes på baggrund af gennemført undervisning og prøve. Derfor vil det fortsat være sådan, at 
skolerne skal betale for hvert certifikat.  
ST spurgte om skolerne så vil sende en regning til virksomhederne. JCIP svarede, at som det står i 
lovteksten lige nu må skolerne ikke sende regningen videre. 
JCIP gjorde opmærksom på, at det er selve certifikatafviklingen der er en stor udgift for skolen. 
Samlet løber certifikatafviklingen og betaling for selve certifikaterne op i rigtig mangle penge for 
skolerne udover materialer. 
 

2. Meddelelser fra formanden 
 
ST/DJ 
- Der var en diskussion i går omkring certifikatundervisningen. Vil gerne have, at de udbydes som 

efteruddannelse og ikke et krav på hovedforløbet. Det er en udfordring, at flere elever ikke kan 
bestå fjernvarme og A-certifikat i første forsøg. Det bliver ikke gjort nemmere ved at lærlingene 
har mange forsøg til at bestå certifikaterne og at de ikke kan få deres svendebrev før de har 
bestået deres certifikatundervisning. Der er også forskel på hvilken skole man tager certifikatet 
på, nogle skoler har undervist direkte i prøven. THAE præciserede at TEC ikke vil gå på 
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kompromis omkring undervisningen, prøverne skal afvikles korrekt. LUU vil gerne skrive til fagligt 
udvalg og ministeriet med en henstilling til at se ind på certifikaterne på hovedforløbet.  
 
 

3. Meddelelser fra skolen 
 

JCIP 
  

a. Medarbejdersituationen i afdelingen 
 
Har pt. to der er langtidssyge samtidig med almindelig sygdom i afdelingen. Desuden er en 
helt nyansat medarbejder blevet opsagt i prøvetiden. 
Med baggrund i ovenstående har det desværre været nødvendigt at hjemsende nogle hold 
på nogle enkeltstående dage. 
Noget undervisning er flyttet til efter deres pågældende hovedforløb. 
 
Medarbejderne har været gode til at hjælpe med at løse udfordringerne. 
 
Der starter en ny medarbejder på mandag. 
 
Har ansat en maskinmester og el-installatør, han skal undervise på både vvs og 
køletekniker. 
Vil komme til at kunne udbyde flere kurser. 
 
På grundforløbet er Jacob startet den 1. november. 
 
Har lige nu et aktivt stillingsopslag, hvor der løbende afholdes samtaler. 
 

b. Opfølgning certifikatprøver 
 
Har afviklet et AMU-kursus hvor der var tilmeldt nogle deltagere der ikke overholdt 
adgangskravene. Det skal afklares hvem der har ansvaret for, at kursister uden for branchen 
ikke kan tilmelde sig alligevel. Der var 6 kursister til start, nogle udeblev, men 4 
gennemførte. 
 
EUD 3.HF 12 elever deltog, 4 bestod. Øvrige skal have ny undervisning og prøve, hvilket 
planlægges pt. til hurtigst muligt. 
 
Alle bestod sidst gennemførte kursus i plastsvejs. 
Ud af alle der har været oppe til prøven siden godkendelsen i sommer er der to der er 
dumpet, en på teorien og en på den praktiske prøve. 
 
Der er en fejl på hjemmesiden omkring godkendelse til afvikling af kurser. 
JCIP vil gerne fra Anders have besked om godkendte FKB til udbud af AMU på 
plastsvejsning hurtigst muligt. BD bakker op om at dette gerne må blive fulgt op på hurtigt. 
BD - afmatningen er ikke startet endnu, men når den kommer så vil der være efterspørgsel 
på kurser. 
 
Vil gerne gøre mere reklame for åbent værksted på blik.  
 

c. Uddannelsesplanlægning 
 
Elevoptag og fastholdelse af elever på GF2 blev drøftet, det samme gjorde vejledning fra 
folkeskolen og visitation af elever inden start. Omar fortalte om sin uddannelsesbaggrund. 
 
Ny version 
 
 
AMU 4. kvartal 2023 og 1. kvartal 2024 
 
Har afviklet et fjernvarmecertifikat og nogle pladser på a-certifikat. EUD-holdene fyldes op 
med kursister. 
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Der er aftalt kurser i brandbare kølemidler med Maskinmesterskolen og på LUU køl. Planen 
er, at der afvikles to kurser på hver skole i 2024. 
 
KEA låner lige nu gasværkstedet til deres undervisning i A-certifikat. 

 

Regionsmesterskab U/NORD uge 43 
 
Blev afviklet og gennemført på en god måde. TECs ene deltager vandt og går derfor videre 
til DM i Roskilde til april 2024. 
Refusion ved træning og deltagelse i mesterskabet blev drøftet. Det er interessetimer der er 
tale om ved træning og selve deltagelsen. 
 
 

d. Skoleoplæring (mail fra BEC) 
 
Bestand uge 48: 
- 5 i alt 
- 3 på skole 
- 2 møder i SOP 
 
Siden sidste møde (20. september 2023) har: 
- 2 optaget efter mistet læreplads 
- 3 optaget efter udløb af kort aftale 
- Er der indgået 3 uddannelsesaftaler 
 
Der er en sag omkring en elev der mistede sin læreplads i slutningen af sin læretid fordi 
virksomheden gik konkurs. Lærlingen er kommet i en restaftale. 
 

e. EUD-sekretariatet v/MAL 
 
Morten Almlund har siden 1. oktober været leder af Virksomheds- og Karriereservice, derfor 
skal der findes en ny konsulent der skal overtage VVS-området. Indtil den nye medarbejder 
starter dækker Mehmet Ates området. Der bliver sendt informationer ud til virksomhederne 
og LUU VVS samt øvrige interessenter. 
 
 

f. Craft Nation 
 
AH – der er tale om 10 til 15 elever fra Herningsholm der skal følges op på ift. til hvad de har 
fået af undervisning gennem deres uddannelsesforløb. Det er blevet stoppet, EVU har været 
i dialog med dem. 
 
Roskilde Tekniske Skole, Syddansk Erhvervsskole, Herningsholm Erhvervsskole & 
Gymnasier og TECHCollege er gået sammen om Craft Nation – se evt. dette link 
https://craftnation.dk/.  
Samarbejdet handler om udvikling af elektriker og vvs-uddannelsen. 

 
 

4. Meddelelser fra elevrepræsentanten  
 
Omar 
Der stilles også i elevgruppen spørgsmålstegn ved, hvorfor det er installationsteknikerelever der skal 
have fjernvarmecertifikatet. Det bør ligge i vvs- og energiuddannelsen. 
 
JCIP er stadig i dialog med Mads Buus omkring et møde mellem Omar og Mads. 

  

https://craftnation.dk/
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5. Meddelelser fra det faglige udvalg 
 
AH 
På nationalt plan er der en dumpeprocent på 34 % på fjernvarmekurset. 
Der skal ses ind på nyt undervisningsmateriale. 
I København er det ca. 50 % der dumper, men der ses forbedringer. 
 
18. januar afholdes der LUU-konference, invitation sendes ud snarest. 
 
Husk der er ansøgningsfrist på AUB-projekt i midten af marts, JCIP ser på dette. 
 
Sydbank har et legat på kr. 15.000,- der kan søges. 
 
Skuemesterrapporterne sendes direkte til formand og næstformand i LUU fremadrettet. 
 
 

6. Meddelelser fra arbejdsgiver/-tager 
 
BD 
Har 51 ledige på nuværende tidspunkt. 
ST svarede at der lige nu er lidt færre opgaver, men det passer med antallet af medarbejdere så der 
skal bare ikke løbes så hurtigt. 
Der er en bekymring omkring hvordan det vil se ud i virksomhederne efter nytår. 
 
Kobberkunstkurset er i fuld gang, der er juleafslutning i næste uge. 
 
Det ville være rart hvis man kunne få opslag med ledige lærepladser op på den skærm der er opsat 
for Citrus Media. Den har en virkelig god placering ift. synlighed. 
 
 

7. Frafaldsanalyse fra EVU 
 
Computere ifm. uddannelsen blev drøftet. 
 
SDY mener skolen skal spørge eleverne der stopper ind til hvorfor de stopper. 
 
 

8. Certifikatgebyr - opfølgning 
 
Har været drøftet under tidligere punkt. 
 
 

9. EUX VVS 
 
Starter 9-10 elever op på GF2 EUX i 2024 som VVS-energispecialist. 
Gennem hele uddannelsen på EUX vil eleverne samlæse deres x-fag med automatikteknikerne, der 
skal de på Frederiksberg og have denne undervisning. 
 
AH gjorde opmærksom på, at der er ved at blive udarbejdet en EUX-folder for VVS. Denne vil TEC 
meget gerne have tilsendt. Den er god at have ift. virksomhederne der kunne have interesse i EUX-
elever. 

 
 

10. Eventuelt 
 

THAE 
Det 3. hold fjernvarmesvejsere er ved at blive gennemført. Der startede 15 og der forventes at 8 
gennemfører og bliver i varig beskæftigelse. Vil gerne have 16 deltagere på hele forløbet. 
BD ville gerne have haft branchekendskab som en del af undervisningen på skolen, men da det ikke er det 
udbyder Blik & Rør det som et fyraftenskursus for alle deltagerne. 
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Ombygningen er i gang, det kommer til at vare de næste par år. Parkering er i ”Guldhuset”, hvis der ikke er 
flere ledige pladser på skolens område. 
 
Religion har fyldt en del herude på skolen, der har været indkaldt til fællesbøn blandt eleverne. Ifølge vores 
studie- og ordensregler er religion en privat sag, derfor er det ikke noget man på skolen må gøre i 
fællesskab. Dog må man gerne gøre det når man er alene. ST foreslog, at hvis en lærling gerne vil have fri 
ift. religion så skal det aftales med mester. 
 
 
 
LUU-møder 2024:  
6. marts 
12. juni 
18. september 
4. december 
 
  

 
Opsamling til næste LUU-møde;  

•  
 
Punkter til næste dagsorden - LUU; 

• Efteruddannelsesudbud (fast punkt) 


